
PROTOKÓŁ nr XLIII/2021
z XLIII Sesji Rady Gminy Grunwald 

z dnia 27 października 2021 r.
Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  17 2 5 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska.
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
1. Adam Szczepkowski – Wójt Gminy,
2. Sylwia Kierebińka – Skarbnik Gminy 
3. Jan Sokołowski- Sekretarz Gminy,
4. Pan Błaszkiewicz Waldemar Piotr- Radny Powiatowy,
5. Marcin Belczyński – Radca Prawny,
6. Sołtysi (lista obecności zał. nr  2).

Podjęto uchwały od nr 325 do nr 333 

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  przywitała  przybyłych  gości
poinformowała,  że  obrady  są  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz
i  dźwięk.  Dokonała  otwarcia  XLIII  sesj i  Rady Gminy,  po  czym stwierdziła  kworum,  przy
którym  może  obradować  i  podejmować  prawomocne  uchwały  Rady  Gminy.  Zapytała
Wójta,  czy sesja będzie transmitowana na żywo.

Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  udało  się  znaleźć
osoby,  która podjęłaby się zadania.  Na najbliższą sesję już tak,  ale dziś niestety nie.  
Radni uwag nie zgłosi li .

2. Przyjęcie porządku obrad na XLIII Sesję Rady Gminy.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  na  komisj i  omówiono  projekt
uchwały  w  sprawie  ustalenia  składu  stałych  komisj i  Rady  Gminy  Grunwald,  na  który
złożyła wniosek o dodanie do porządku obrad.  
Złożyła  także  wniosek  na  projekt   uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia
Statutu Gminy Grunwald i  poprosi ła radcę prawnego o przedstawienie okoliczności.  
Radca  prawny-  Pan  Marcin  Belczyński-  poformował,  że  otrzymaliśmy  rozstrzygnięcie
nadzorcze  w  związku  z  poprzednią  zmianą  statutu  w  zakresie  doręczania  do  radnych
materiałów  w  formie  papierowej  na  sesję  rady  ze  słuszną  uwagą,  że  w  treści  uchwały
błędnie  pojawił  się  zapis,  że  dokonuje  się  zmiany  w  załączniku  do  uchwały  a  powinno
być  w  samej  treści  uchwały.  Konieczna  jest  poprawa  polegająca  na  wykreśleniu  słów
odsyłających do załącznika statutu i  pozostawieniu dalszej  części .  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- poddała wnioski  o zmianę porządku
obrad pod głosowanie:
1.  Dodanie  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  składu  stałych
komisji  Rady Gminy Grunwald

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę o dodanie do porządku
obrad ww. punktu.  Nr 7.9.  
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2.  Dodanie  do  porządku  obrad  podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie
uchwalenia Statutu Gminy Grunwald

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazi li  zgodę o dodanie do porządku
obrad ww. punktu.  Nr 7.10.  

Radni uwag nie zgłosi li .

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach:

1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr XLII/2021 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 24.09.2021 r.
4. Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz
sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.
5. Raport monitorujący za rok 2020 z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych
Gminy Grunwald na lata 2017-2026 
6.  Informacje na temat pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na realizację zadań gminy.
7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
7.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032;
7.2.w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.;
7.3. w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości; 
7.4.  w sprawie podatku od środków transportowych; 
7.5.  zmieniająca uchwałę Nr XLVI/250/2014 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 września 2014
roku w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania i rozkładania na raty
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Grunwald i jej
jednostkom  podległym,  a  także  określenia  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej
w przypadkach, w których ulgi stanowić będą pomoc publiczną oraz wskazania organów do tego
uprawnionych;

7.6.w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  3b  w  budynku  nr  29
w miejscowości Dylewko;

7.7.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  budynku  mieszkalnego  w  zwartej  zabudowie
nr 4/2 w miejscowości Lubianek;
7.8.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku
nr 1 w miejscowości Wróble;
7.9. w sprawie ustalenia składu stałych komisj i  Rady Gminy Grunwald;
7.10 .zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald.

8.Interpelacje i zapytania radnych.

9. Wolne wnioski i informacje.

10. Zamknięcie sesji.

Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad po zmianach.

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny
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4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosili.

3. Przyjęcie  protokołu  nr XLII/2021 z  Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 24.04.2021 r.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  -  p rotokół  był  dostępny
w  biurze  obsługi  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl .  Proponuję
przyjąć protokół  XLII/2021z dnia 24.09.2021 roku bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili.

głosowanie Przyjęcie protokołu nr XLII/2021 z Sesji Rady Gminy Grunwald z dnia 24.09.2021 r.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA
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9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Rada Gminy Grunwald przyjęła protokół  XLIII/2021 z dnia 24.09.  2021 roku bez odczytywania

4.  Sprawozdanie  Wójta  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie  międzysesyjnym  oraz
sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy.         
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  Sprawozdanie  międzysesyjne  Wójta  Gminy
Grunwald z działalności za okres od 24 września 2021 r. do 27 października 2021r. 

1 Uchwały podjęte na XLII Sesji Rady Gminy w dniu 24 września 2021r.:
XLII/315/2021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021–
2032 - Przesłano do RIO.
 
XLII/316/2021- w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r. Przesłano do RIO. 

XLII/317/2021w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na rzecz Banku Spółdzielczego
w Olsztynku na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Grunwald -  Uchwała wchodzi w
życie z dniem podjęcia. 

XLII/318/2021 w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  -  Uchwała wchodzi w życie  z
dniem podjęcia. 

XLII/319/2021  w  sprawie  utworzenia  wydzielonego  rachunku  dochodów  i  wydatków  nimi
finansowanych dla jednostek budżetowych prowadzących działalność określoną w ustawie                z
dnia  14  grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

XLII/320/2021 w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Grunwald na
lata 2021-2025. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

XLII/321/2021  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  Gminy  Grunwald
niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym  Korsztyn  działki  nr  16/5  i  43/8  na  dwie
nieruchomości położone w obrębie Korsztyn należącej do osoby prywatnej -  Uchwała wchodzi w
życie z dniem podjęcia. 
 
XLII/322/2021  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego uchwalonego Uchwałą nr XLVI/252/2014 Rady Gminy Grunwald
z siedzibą w Gierzwałd - Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

XLII/323/2021 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald – Wojewoda Warmińsko                   -
Mazurski stwierdził nieważność uchwały w całości.
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XLII/324/2021w  sprawie  przekazania  projektu  zmian  regulaminu  dostarczania  wody
i odprowadzania ścieków organowi regulacyjnemu do zaopiniowania.  -  negatywnie zaopiniowane
zmiany  przez  Państwowe  Gospodarstwo  Wodne  Wody  Polskie. Uchwała  w  sprawie  przyjęcia
regulaminu jest ważna. 

2 „Utworzenie  i  wyposażenie  (DDS+)  Dziennego  Domu  Senior  +  w  Glądach”. 
W dniu 31 sierpnia  2021 r.  Wykonano i  odebrano nawierzchnię  drogi  wewnętrznej  i  parkingu z  kostki
betonowej.  Inwestycja realizowana z udziałem środków pomocowych z Funduszu Inwestycji  Lokalnych.
Trwa  nabór  na  Kierownika  Dziennego  Domu  Senior  +  w  Glądach.  Na  prowadzenie  i  funkcjonowanie
Dziennego Domu Senior + w Glądach Gmina Grunwald uzyskała dofinansowanie w wysokości - 42 720,00
zł.  W ramach przyznanych środków pomocowych z  FIL przygotowano dokumentację  w celu udzielenia
zamówienia publicznego na wykonanie instalacji  fotowoltaicznej na dachu budynku DDS+ w Glądach o
mocy 6 kW.
3 Budowa stacji podnoszenia ciśnienia wody z przebudową sieci wodociągowej Dylewko. Inwestycja
zakończona przeprowadzono rozruch technologiczny trwają prace odbiorowe w celu przekazania inwestycji
do eksploatacji.
4 Adaptacja części istniejącego budynku Szkoły Podstawowej w Stębarku na Żłobek – Akademia –
Malucha. 
Inwestycja  zakończona  odebrana  i  przekazana  do  eksploatacji.  Inwestycja  została  zrealizowana  z
dofinansowaniem ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego.
5. Rozbudowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stębark - etap I. 
Inwestycja w trakcie realizacji. Inwestycja realizowana z współfinansowaniem ze środków Europejskiego
Funduszu  Rolnego  na  rzecz  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  
w  ramach  Programu  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.  Planowany  termin  zakończenia
inwestycji 31 maj 2022 r.
6.  Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Gierzwałd. 
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Inwestycja  jest  realizowana  z  współfinansowaniem  ze  środków
Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Planowany termin zakończenia inwestycji 31 maj 2022 r.
7.  Budowa targowiska w Gierzwałdzie.
Na realizację przedsięwzięcia uzyskano dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rolnego na
rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich w ramach operacji „Inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane
przeznaczone na cele  promocji  lokalnych produktów rolnych”  objętego Programem Rozwoju Obszarów
Wiejskich na lata 2014 – 2020  w wysokości 63,63 % (tj. 317 442,00 zł). Zarząd Województwa Warmińsko-
Mazurskiego zawarł umowę z Gminą Grunwald o przyznaniu pomocy finansowej na budowę i wyposażenie
targowiska w Gierzwałdzie na działce nr 251/1. Inwestycja oczekuje na wprowadzenie do budżetu gminy na
przez Radę Gminy Grunwald. 
8. Przebudowa drogi gminnej wewnętrznej w miejscowości Stębark.
Inwestycja  w  trakcie  realizacji.  Inwestycja  współfinansowana  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Dróg
Lokalnych  w  wysokości  60  %  kosztów  kwalifikowanych.  Planowany  termin  zakończenia  inwestycji
31.05.2022 r.
9. Utworzenie i wyposażenie Klubu "Senior +" w Dylewie. 
Na wykonanie robót został wybrany wykonawca robót. Na zakup i dostawę wyposażenia trwa procedura
oceny i wyboru dostawcy. Przedsięwzięcie planowane do realizacji z udziałem środków Budżetu Państwa w
ramach Programu Wieloletniego „Senior+” na lata 2021-2025 Edycja 2021.  Planowany termin realizacji
31.12.2021 r.
10.   Złożono  wnioski  do  Wojewody  Warmińsko  –  Mazurskiego  do  programu  ,,Laboratoria
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Przyszłości'', realizowanego przez Ministerstwo Edukacji i Nauki. 
- SP Szczepankowo – 30 000,00zł
- SP Frygnowo – 30 000,00zł
- SP Stębark – 30 000,00zł
- ZSP Mielno – 30 000,00zł
- SP Gierzwałd – 60 000,00zł
(bez wkładu własnego gminy, środki przeznaczone są na zakup wyposażenia służącego uczniom do rozwija-
nia kompetencji, takich jak współpraca, kreatywność, znajomość nowych technologii np. drukarki 3D, stacje
lutownicze, sprzęt do nagrywania i wiele innych )

11.  Uzyskano dofinansowanie na zakup książek i wyposażenia do bibliotek szkolnych na rok 2021:

- SP Frygnowo - kwota 3 000,00zł (dotacja) +750,00zł (środki własne)
- SP Stębark - kwota 4 000,00zł (dotacja) +1 000,00zł (środki własne)
12. Trwa przyjmowanie wniosków szkół na zakup książek i  wyposażenia do bibliotek szkolnych na rok
2022.
13.  W Urzędzie Gminy Grunwald trwa przyjmowanie  oświadczeń na zapotrzebowanie komputerów do
użytkowania przez uczniów szkół podstawowych i szkól średnich w ramach Konkursu Grantowego – Cyfro-
wa Gmina – Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym – „Granty PPGR”. Do dnia
dzisiejszego  zostało złożonych 362 oświadczenia.
14. Wydano decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na: Budowie i
eksploatacja elektrowni słonecznej Gierzwałd na powierzchni do 57 ha wraz z infrastrukturą towarzyszącą i
magazynem energii w obrębie ewidencyjnym Gierzwałd na działce o nr ewidencyjnym 3/3, gm. Grunwald.
15. Wydano  4 postanowienie na podział działek nr 9 obręb Góry Łubiańskie, nr 61/2 obręb Domkowo, nr
3/22 obręb Wróble i  decyzję na podział działek  nr  30/4 obręb  Łodwigowo.
16. Wszczęto postępowanie o ustaleniu opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości na sku-
tek podziału działki nr 114 obręb Rychnowo.
17. Wydano dwa warunki techniczne na przyłączenie budynków do wody i ścieków.
18. Dokonano sprzedaży działek 257/1 o pow. 1101 ha, 257/20 o pow 0,1290 ha oraz działek 39/4, 39/5 ,
39/6, 39/7, 39/15, 39/17 i 39/19 o pow. 0,0886 obręb Gierzwałd na kwotę 106 490 zł brutto oraz sprzedano
najemcom dwa mieszkania komunalne za kwotę 6 735 zł łącznie po udzieleniu 95% bonifikaty.
19. Na mocy porozumienia ze Stowarzyszeniem Straż Ochrony Przyrody i  Praw Zwierząt w Dąbrównie
przeprowadzono sterylizację 25 psów i 25 kotów   z terenu gminy Grunwald.
20. Wydano sześć decyzji o warunkach zabudowy.
21. Zlecano bieżące naprawy oświetlenia ulicznego.
Sprawozdanie Referatu Gospodarki Komunalnej.   

1. Wyczyszczono odstojnik i przepompownie ścieków w Gierzwałdzie, Mielnie i Zybułtowie.
2. Zamontowano kratę  i rurę spustową na moście w Rychnowskiej Woli.
3. Wykonano podbitkę dachową w hydroforni w Rychnowskiej Woli.
4. Wykonano remont ciągnika C-360.
5. Usunięto awarię na sieci wodnej w Dylewie (Dom Nauczyciela).
6.Usunięto awarię w starej hydroforni w Dylewie (wyłączonej z eksploatacji).
7. Pokryto papą  termozgrzewalną dach w szkole podstawowej w Mielnie.
8.Wykoszono trawę przy studni głębinowej i hydroforni w Kiersztanowie.
9. Usunięto awarię na sieci wodnej w Grunwaldzie.
10. Wywieziono szlakę z kotłowni Mielnie i Grunwaldzie.
11. Wykoszono trawę na placu zabaw w Grunwaldzie.
12.Wyremontowano  pomieszczenia w GOPS.

6



13. Wykonano płukanie hydroforni w Gierzwałdzie, Rychnowskiej woli, Kiersztanowie i Pacółto-
wie.
14. Zamontowano zasuwę  i położono 40 m rury PE w Szczepankowie (dom nauczyciela).
15. Zamontowano zawór w piwnicy, wymieniono rury w celu podniesienia ciśnienia wody w Szcze-
pankowie w domu nauczyciela.
16. Załadowano i dostarczono drewno do kotłowni gminnych w Mielnie, Dylewie, Grunwaldzie,  do
kotłowni w szkole podstawowej w Mielnie.
17. Usunięto awarię na sieci wodnej Ø90 w Ominie.
18. Zawieziono i rozplantowano szlakę na drodze w Domkowie.
19. Wywieziono ścieki ze zbiorników bezodpływowych z Domkowa, Kitnowa i Rychnowa.
20. Posprzątano przystanki w gminie Grunwald.
21. Usunięto awarię na przepompowni w Dylewie.
22. Rozpoczęto remont pomieszczeń w świetlicy w Kitnowie.
23. Udrożniono kanalizację w Dylewie.
24. Udrożniono sieć do spustu wód popłucznych w Rychnowskiej Woli.
25. Zamontowano i podłączono mieszadło w osadniku wstępnym w oczyszczalni ścieków Gierz-
wałd.
26.Wyczyszczono i udrożniono piec w kotłowni w Mielnie.
27. Wykonano i zamontowano barierki na mostku w Zapiece.
28. Wykonano remont studni kanalizacyjnej w Grunwaldzie.
29. Wyrównano drogi gruntowe w Domkowie, Dylewku i Zapiece.
30. Naprawiono i zamontowano dmuchawę na oczyszczalni ścieków w Zybułtowie.
31. Usunięto awarię – przydomowej przepompowni  ścieków w Szczepankowie.
32. Zamontowano wyremontowane pompy w kotłowni w Dylewie i Grunwaldzie.
33. Wykonano podest pod grill w Dylewie.
34. Usunięto awarię na sieci wodnej w Szczepankowie.
35. W hydroforni Kiersztanowo - położono blachę na dachu, ocieplono styropianem budynek, wsta-
wiono okno, wymontowano stare punkty grzewcze i położono przewód do podłączenia grzejników.
36. Wycięto krzewy na drodze gminnej w Dylewie.
37. Zakonserwowano kantówki przeznaczone na most w Rychnowskiej Woli.

Radni uwag nie zgłosili.

5.     Raport  monitorujący  za  rok  2020  z  realizacji  Strategii  Rozwiązywania  Problemów  
Społecznych Gminy Grunwald na lata 2017-2026 
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –   poinformowała,  że  ww.  temat
omawiany  był  na  wspólnym  posiedzeniu  komisj i  w  dniu  25.10.2021r.  oraz  zapytała,  czy
pojawiły się uwagi do ww. tematu.  
Radni uwag nie zgłosili. 

6.     Informacje na temat pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na realizację zadań  
gminy
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –   poinformowała,  że  ww.  temat
omawiany  był  częściowo  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  w  dniu  25.10.2021r.  oraz
zapytała,  czy zostanie uzupełniona informacja w dniu dzisiejszym.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  zapytała  o  jaką  informację
chodzi.
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Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska – odpowiedziała,  że o informację w
zakresie  pozyskiwania  środków  ze  źródeł  zewnętrznych  dotyczącym  Pan  Józefa
Nowakowskiego.  
Sekretarz Gminy Grunwald- Pan Jan Sokołowski- odpowiedział, że Pan Józef z przyczyn osobistych nie
mógł przybyć na dzisiejsze obrady i informacje uzupełni na najbliższym posiedzeniu Rady Gminy. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

7. Podjęcie uchwał przez Radę Gminy Grunwald.

7.1.   w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032.  
Skarbnik  Gminy Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  nie  dokonałam żadnych zmian.
Projekt  jest  ten  sam,  który  przedstawiony  został  na  komisj i  oraz  opublikowany  w  BIP
Grunwald.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  temat  omawiany  był  na
posiedzeniu komisj i  w dniu 25-10-2021r. ,  na  której  radni  głosowali  nad wprowadzeniem
poprawek  w  zakresie  wykreślenia  z  obu  uchwał  finansowych  t j .  WPF  oraz  zmian
budżetu  2021  rok  inwestycji  pn.  Targowisko  Gminne  w  Gierzwałdzie  oraz
wyeliminowania  dotacj i  na  rzecz  GOK w Gierzwałdzie  w kwocie  50  tys.  zł .  Poprosi ła  o
opinię przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  w tej  sprawie.  
Radny-  Pan  Zbigniew  Napłoszek-  Poinformował  że  od  dyrektora  GOK  wpłynęły  dwa
wnioski  ws.  umorzenia  zaległości  za  CO  w  kwocie  57  000  zł  oraz  zwiększenie  dotacj i
celowej  na  kwotę  50  000  zł.  Połączone  komisje  przeprowadziły  głosowanie  ws.
wniosków.  Wniosek  ws.  umorzenia  zaległości  za  CO  na  kwotę  57  000  zł  został
pozytywnie  zaopiniowany  przez  radnych  lecz  wniosek  o  zwiększenie  dotacj i  w  kwocie
50 000 zł  nie uzyskał  akceptacj i  ze strony radnych.  
Złożony  został  także  trzeci  wniosek  ws.  projektu  budowy  targowiska  gminnego  w roku
2021 i tak samo jak dotacja dla GOK nie otrzymał pozytywnej akceptacji  ze strony Rady
Gminy.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  stwierdziła,  że  wnioski
przegłosowane  zostaną  jeszcze  raz  zgodnie  z  sugest ią  Pani  skarbnik,  że  to  na  sesji
należy przegłosować zgłoszone poprawki.  
Dyrektor  GOK  w  Gierzwałdzie-  Pan  Daniel  Stem pkowski-  Państwo  radni
zagłosujecie,  ale  chciałem  powiedzieć,  że  umorzenie  opłat  za  ogrzewanie  jest
obowiązkiem  gminy  według  ustawy.  Tak  wynika,  ale  najważniejszym  punktem  jest ,  że
zwiększenie  dotacji  o  50  000zł,  które  państwo  na  początku  ucięli   maksymalnie  a
wnioskowane  było  o  50  000zł  mniej  niż  w  roku  ubiegłym.  Trzeba  zauważyć,  że
wszystkie  składowe  tak  jak  pensję  i  wszystkie  opłaty  poszły  w  górę.  Dotacja  była
celowa  ucięta  i  Pani  Przewodnicząca  sama  powiedziała,  że  będziemy  rozmawiać  jak
będzie  potrzeba  zwiększenia  więc  rozmawiam.  Złożyłem  wniosek  zgodnie  z  art .  12,  na
który  się  będę  powoływał.  Artykuł  28  pkt.  3  ust .  1  mówi  krótko  jakie  są  zadania  gminy.
To  nie  jest  tak,  że  ja  chcę,  tylko  to  jest  obowiązek  gminy.  Obowiązkiem  gminy  jest
zapewnienie  funkcjonowania  Gminnego  Ośrodka  Kultury.  Nie  chcę  tych  pieniędzy  na
działalność  kulturalną  bo  tutaj  sobie  poradziliśmy  bez  pieniędzy  gminy,  bo  wszystkie
imprezy  się  odbyły.  Szkoda  że  nie  ma  pani  Kamińskiej  bo  zadała  pytania,  że  GOK  nie
działa.  Nie  działa  budynek  ale  do  tej  pory  było  40  imprez  a  do  końca  roku  będzie  46
imprez.  Nie  były  one  finansowane  z  Urzędu  Gminy  tylko  ze  w  środków  zewnętrznych.
Do tego Rada Gminy doprowadziła  przy ucięciu budżetu,  że  trzeba zamknąć GOK gdyby
nie  był  to  obowiązek gminy.  Prowadzenie  ośrodka kultury jest  obowiązkiem niestety dla
niektórych  radnych,  bo  w  tym  momencie  nie   dano  dotacj i  50  000zł   i  mniejszej  niż  w
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poprzednim  roku,  gdzie  płacono  jeszcze  zobowiązania  z  poprzednich  lat  jak
doprowadzić  do  tego.  Musicie  mieć  Państwo  świadomość,  że  jeżel i   zagłosujecie
przeciwnie to występuje na drogę sądową  przeciwko radnym, dlatego że złamaliście art .
12.  Proszę  powiedzieć  to  mieszkańcom,  że  nie  dostaną  pensj i .  Proponuję  zamrozić
pensje  dla  was  radnych  przed  świętami  i  przeżyjemy  zobaczymy.  Pracownicy  i  tak
dostaną  te  pensje  tylko  po  wyrokach sądu.  Nie  chce  mi  się  tego  komentować.  Szkoda że
nie  ma pani  Kamińskiej  bo  usłyszałaby i le  imprez  było  zorganizowanych  a  ona  nie  była
na  żadnej  imprezie  radna  z  miejscowości  Gierzwałd  a  było  40  imprez.  Zarzuty  w
stosunku  co  do  świet licy.  Chciałbym,żeby  wszystkie  świet lica  funkcjonowały  i  dałem
propozycję co do tego,  żeby oddać wszystkie Świetlice pod opiekę sołectwom i to gmina
będzie  ponosiła  koszty  a  my  a  my  schodzimy  140  000  zł  kosztów,  ale  nie  było
odpowiedzi  żadnej.  Proszę  podjąć  taką  decyzję,  że  zamykamy  wszystkie  Świetlice.
Wczoraj  było spotkanie z  pracownikami świetl ic,  że nie ma na pensje,  pracownicy GOK
też  nie  dostaną  pensji ,  dlatego  że  organizator  nie  dopełni ł  swoich  obowiązków  i  nie
zapewnił  podstawowych  środków  na  działalność.  To  nie  jest  tak  żeby  podejmować
decyzje  bo  ja  lubię  dyrektora  czy  nie  lubię,  bo  to  jest  najmniej  ważne  ale  chodzi  o
przestrzeganie  prawa i  ostrzegam,  że  nie  mam wyjścia  i  i  wystąpią  na  drogę  sądową tak
jak  ze  mną  wystąpią  pracownicy  jak  nie  dostaną  wynagrodzeń.  Po  wyrokach  i  tak
przyjdę do gminy i  położę je aby wypłacić mi je razem z odsetkami.  
Radny  Powiatowy-  Pan  Błaszkiewicz  Waldemar Piotr- widzę,  że  radni  działają  przeciwko  własnej
gminie i nie wiem jak to jest możliwe. Zapytał jak to się stało?
Sołtys- Wiesława Pieczywek- zapytała co ma powiedzieć dzieciom, gdyż jak zaczęło się dziać to nagle nie
dać dofinansowania, zastanówcie się ludzie trochę, to się robi chore. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska- u nas  zaczęło się tak dziać, że jak ktoś sobie nie radzi  to jest to wina
radnych. Radni nie mają klucza do skarbca, który znajduje się w gminie i jak wójt bezie chciał to radni
pieniądze  dadzą.  To  tak  nie  jest,  radni  też  patrzą  na  budżet  po  to  zostaliśmy wybrani.  Zgodzę  się  z
dyrektorem, że jest mu ciężko ale wiedział Pan jaki budżet ma i nie zastraszajcie mieszkańców, że na  chleb
nie  będą  mieli,  co  wy  wyprawiacie.  Spójrzcie  na  swoje  podwórko,  nie  było  Covid  i  świetlice
funkcjonowały a jaka była  obsada w GOK, a jaka jest  obecnie.  Skoro jest  przyrost  zatrudnienia to są
składki społeczne i jest to duża kasa. Trzeba patrzeć na swoje podwórko, nikt nie jest przeciwny świetlicom
sama działam na świetlicy i  się  poświęcam,  i  dużo pieniędzy ze  swoich wyłożyłam a Państwo źle  to
zorganizowaliście bo   powinniście usiąść z ołówkiem i obliczyć koszty. 
Sołtys-  Bogdan  Taraś-  zaplanowane  jest  11  imprez  na  świetlicy  w  Rychnowie.  Zapytał   ile  było
pracowników za tamtego wójta w GOK. 
Dyrektor GOK w Gierzwałdzie-  Pan Daniel  Stem pkowski-  Pani  Radna Ewa Ziejewska
to  nie  jest  tak,  żeby  patrzeć  na  swoje  podwórko.  Przy  ustalaniu  budżetu  mówiłem
i  pokazałam  wykaz  szczegółowy,  wystarczyło  dodać  na  kalkulatorze,  że  doszlibyśmy
tylko  do  samej  energii  już  byłoby  500  000  zł .  Tłumaczę  pani,  że  na  nagrodę  poszło
może  około  1000  zł  a  na  40  imprez  miel iśmy  ze  środków  zewnętrznych.  Radni  nie  dali
środków  i   50  000  mniej  niż  w  roku  ubiegłym  gdzie  wszystkie  średnie  poszły  w  górę,
wszyscy  dostali  nagrody  poza  GOK,  nikt  nie  dostał.  Etaty  się  nie  zwiększyły  a  wręcz
przeciwne  jest  mniej  umów zleceń.  Nie  zwiększono  etatów zostały  zamienione  a  to  jest
różnica.  Pani  wprowadza  w  błąd,  bo  mówi  że  rządzimy  tym  co  mamy,  owszem  ale
gdybyście  dal i  ten  sam  budżet  co  poprzednio  to  ja  bym  się  w  nią  zmieści ł .
Tłumaczyłam, że jeszcze z tych pieniędzy jest   wrzucone 50 000 zł  w dom kultury,  które
wrócą  do  nas  po  rozliczaniu  projektu,  nie  wiem  kiedy  może  za  rok.  Na  etapie  projektu
był  on cały źle  przygotowany i  t rzeba to  wyprostować a  kilka osób już nawet  nie  żyje,  a
ja muszę go zamknąć i  rozl iczyć.  Projekt  żeby zamknąć trzeba go najpierw sfinansować,
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czyli  zapłacić  a  dopiero  wtedy rozl iczyć  projekt .  Wprowadza pani  w błąd  bo  zabral iście
50  000  zł   i  wiedziel iście  dokładnie,  bo  to  nie  jest  żadna  żadna  matematyka  jak  opisuje
się  na  Facebooku  ekonomia  w  wykonaniu  jednego  pana,  wystarczyło  dodać.  Nie
oczekiwałam  żebyście  dawali  mi  na  milion  imprez  tylko  na  podstawowe  utrzymanie
a  tego  nie  nie  daliście,  tylko  uczyliście  50  000  zł.  Wszystkie  imprezy,  które
zorganizowaliśmy,  myślel iście  że  nie  zorganizujemy  tych  imprez,  zorganizujemy
i  poradzil iśmy sobie  ze  środkami  zewnętrznym,  i  tak  jak  ustawa  mówi,  że  pozyskujemy
środki  i  szukamy  tego.  Artykuł  12  mówi  o  tym  że,  że  obowiązkiem  organizatora  jest
zapewnienie  utrzymania  działalności  kultury  do  min.  niezbędnych  i  nawet  gdybym
zatrudniał  15  osób  bo  strukturę  robi  dyrektor,  i  na  te  osoby  jeżel i  dyrektor  powie,  że
jest  zapotrzebowanie  to  radni  muszą  przeznaczyć pieniądze  i  są  na  to  orzeczenia  sądów.
Wnioskuję o 50 000 zł  aby zamknąć się do końca roku i  gdyby nie termomodernizacja to
zamknął  bym się  w kwocie  i  bym to  nie  siedział  dzisiaj ,  i  nie  prosi ł  o  śmieszne  50  000
zł.  Chodzi  o to,  żeby  zakończyć termomodernizacje a projekt  był  źle przygotowany.  
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  szkoda,  że  nie  martwił  się  pan  o  świet licowe  jak  był
Covid.
Radca prawny- Pan Marcin Belczyński-  Chciałbym w kwestii prawnej podsumować ruszone kwestie.
Rzeczywiście  instytucje  kultury  mają  specyficzną  strukturę  w  hierarchii  gminy.  Z  jednej  strony  są
niezależne  i  działają  jak  osoby prawne  a  z  drugiej  strony utrzymywanie  ich jest  obowiązkiem gminy.
Artykuł 12, na który powołuje się dyrektor GOK jest bardzo krótki „organizator zapewnia instytucji kultury
środki  niezbędne  do  rozpoczęcia  i  prowadzenia  działalności  kulturalnej  oraz  do  utrzymania  obiektów,
których ta działalność jest prowadzona” oraz jest jeszcze artykuł, który mówi o o tym,  że taki ośrodek
kultury gmina musi dotować, żeby zapewnić te podstawę. Przepisy są dosyć lakoniczne natomiast w toku
nich powstała  interpretacja  i  istotne jest,  to  że  Rada  Gminy jako organ stanowiący może w pewnych
kwestiach wskazywać lub regulować zakres poprzez dotacje, natomiast są takie dwa orzecznictwa. Jedno to
będzie orzeczenie RIO  a drugie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy, gdyż pojawił się
wątek oddania świetlic i mam nadzieję że nie doszłoby do zamknięcia, bo  akurat jest takie zdanie “  nie
może być takiej sytuacji w których ze względu braku środków instytucja kultury zaprzestanie działalności”
to jest wyrok WSA w Bydgoszczy 28 lipca 2010 r. Sygn. I SA/ PD498/10. Druga sprawa apropo tego co
państwo zaproponowali, czyli obniżenie budżetu w stosunku do roku poprzedniego, to tutaj mamy uchwałę
chwała  RIO  we  Wrocławiu  z  9  października  2013  r.  98/2013,  że  obniżenie  dotacji  celowej  przez
organizatora  jest  dopuszczalne ale  powinno być poprzedzone analizą  kosztów,  z  której  wynikałoby,  że
proponowana  wielkość  dotacji  jest  jest  racjonalna  to  jest  odpowiada  kosztom  związanych  z  zakresu
działania  instytucji  kultury  i  uwzględnia  możliwość  osiągnięcia  przez  nią  dochodów  własnych.
Ograniczenie  kwoty  dotacji  bez  przeprowadzenia  takiej  analizy  może  uniemożliwić  wykonywania
przepisanych instytucji zadań i ich funkcjonowanie. Pytanie czy taka analiza kosztów była robiona bo jeżeli
radni nie chcieliby, żeby wydano mniej pieniądze ale nie uwzględniono kwestii kosztów stałych, które są no
to na podstawie tego orzecznictwa należałoby uznać, że w taki sposób nie można postępować. Natomiast
gdyby taką analizę wykonano to pewnie byłaby inna sytuacja i pewne kwestie są stałe, i samo podjęcie
uchwały przez radę gminy nie spowoduje że rachunki np. za energię się z mniejszą. Usłyszałem teraz z
wypowiedzi pani radnej, że analizy nie było i nie wiadomo  jaka jest sytuacja, i jakie są te składowe bo
takie  Padło  stwierdzenie,  że  dyrektor  wie  jakie  środki  ma  i  powinien  sobie  z  tym  poradzić.  Jeżeli
obiektywnie  koszty zmalały w stosunku do poprzedniego roku ale  wydaje  mi  się  że  te  koszty  jednak
wzrosły,  no  to  obiektywnie  spojrzeć,  to  sam  fakt  nie  zabierania  pieniędzy  już  by  mógł  spowodować
problemy. Nie rozstrzygam, czy  wszystkie kwestie wydatkowania były robione po gospodarsku natomiast
na ogólnym poziomie, to należałoby rozumować, że jeżeli my chcemy obciąć a nie obniżamy zakresu zadań
to nie robimy w sposób prawidłowy. Moglibyśmy obciąć dotację i powiedzieć, że robimy mniej imprez lub
zamykamy jedną świetlice w związku z tym mamy oszczędność taką i o tą kwotę obciąć dotację. Tak rada
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mogłaby postąpić bo jest organem samo stanowiącym, natomiast obcinamy dotacje a dyrektor ma sobie
teraz poradzić gdzie na podstawie samych stałych wydatków okazuje się że jest to kwota niewystarczająca
to uznać można to  za niezgodne z artykułem 12  w mojej  ocenie a przede wszystkim podpieram się
uchwałą RIO. Orzecznictwo,  które wybrałem nie jest wybiórczo wybrane na na potrzebę potwierdzenia tej
tezy bo nie ma dużo orzecznictwa w tym temacie  ogólnie raczej  jest  to  problem mało powszechne w
Polsce. 
Dyrektor  GOK  w  Gierzwałdzie-  Pan  Daniel  Stem pkowski -  zapytał  radną  Iwonę
Stankę,  czy wie dlaczego nie otrzymała pieniędzy będąc świet l icową.
Radna-  Pani  Iwona  Stanka-  a  czy  ja  powiedziałam,  że  ja  nie  dostałam,  wszyscy  nie
dostal iśmy.
Dyrektor  GOK  w  Gierzwałdzie-  Pan  Daniel  Stem pkowski-  nie,  to  chodzi  o  panią.
Umowę  zlecenia  wypłaca  się  za  wykonanie  pracy  a  Pani  nie  pracowała  bo  był  Covid.
ZUS  wypłacał  środki  za  umowy  zlecenia  ale  dla  osób  które  nie  pracowały  na  umowę
o pracę.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  Pan  dyrektor  GOK  w  roku
2020 w terminie złożył  wniosek o dotację na kwotę 685 tys zł  i  wójt   uznał ,  że jest  to za
dużo  więc  wprowadzono  do  budżetu  kwotę  650  tys  zł  i   na  głosowaniu  nad  budżetem
radny  złożył  wniosek  o  zmniejszenie  dotacj i  do  kwot  500  tys  zł,  czyli  o  kwotę  150  tys
zł  mniej  niż  było  wnioskowane  a  w porównaniu  do  roku  poprzednim  o  50  tys  zł  mniej.
Płace rosną oraz inne stałe opłaty stałe także wzrastają i  obcięcie budżetu w porównaniu
do  roku  2020  to  już  było  dużo.   Dziwie  się  że  wnioskuje  o  50  tys  zł  gdyż
zapotrzebowanie  jest  większe  i  jego  prośba  jest  uzasadniona  a  odmowa  spowoduje
odwołanie  się  do  sądu,  taka  sytuacja  nie  powinna  mieć  miejsca.  Na  komisj i  pracującej
nad  projektem budżetu  nie  było  żadnej  analizy  tylko  stwierdzenie,  że  obcinamy i  konic.
W tamtym czasie otrzymaliście wykaz wydatków jakie planuje GOK i  było wykazane,  że
kwota  600  tys  zł  są  to  wydatki  stałe.   Wydaje  się  podwyższenie  kwoty  nie  jest  wielkim
wymaganiem.  Pytano  skąd  te  środki  i  odpowiedziałam,  że  w  związku  z  przesunięciem
inwestycji  remont drogi  w Gierzwałdzie jesteśmy w stanie 50 tys zł  przesunąć.
W  sprawie  targowiska  to  zostało  wprowadzone  po  raz  kolejny  do  budżetu   aby  było
możliwe  wykorzystanie  środków  z  tytułu  dofinansowanie  trzeba  w  tym  roku  wykonać
projekt.   Dofinansowanie  na  tą  inwestycję  jest   63,63 % kosztów kwalif ikowanych czyli
kwotowo  317 442  zł   oraz 181 443 zł  t j .  około  500 000  zł  całkowity koszt .  

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar-  stwierdziła, że Pani Skarbnik powiedziała prawdę ale trzeba
dodać, że na posiedzeniu komisji radni przychylili się do umorzenia kosztów za CO dla GOK w kwocie ok
57 tys zł oraz świetlicy w Dylewie ok 17 tys zł i trzeba tą kwotę uwzględnić także. Zapała czy dyrektor
robił zestawienie kosztów, że wnioskował o kwotę 50 tys zł. 
Dyrektor GOK w Gierzwałdzie-  Pan  Daniel  Stem pkowski-  oczywiście,  wspomniałem,
że jeżel i  nie termomodernizacja to może nie wnioskowałbym o te pieniądze.  
Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar-  poinformowała, że na przyszły rok GOK zawnioskował o 800 tys
zł. 
Radna- Pani Ewa Ziejewska-  przysłuchując się rozmowom to uważam, że Pan radca prawny powinien
być na komisji i nie byłoby problemu i nie trzeba by straszyć świetlicowych. 
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  na
posiedzeniu  komisji  udzieli ła  takiej  informacji  i  to  co  się  dzieje  w  tej  chwil i  jest
złamaniem  art.  12  ustawy,  informowałam  o  tym.  Pan  Marcin  przytoczył  jeszcze
dodatkowo orzeczenia to jest  dodatek ale informowała.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  Pani  wiele  rzeczy  mówi,  inaczej  na  komisj i  potem
inaczej  Radni  się  wypowiadają  na  komisj i  a  pan  wymaga,  żeby  to  na  sesj i  s ię
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wypowiadać dal  nas autorytetem jest  radca i  powinien nam przedstawić to na komisji .
Radny-  Pan  Sławomir  Matuszewski-  odnośnie  analizy,  to  w  chwil i  kiedy  były
podejmowane  decyzje  o  dotacji  to  sugerowano  się,  że  w  tamtym  momencie  był  Covid  i
panował lockdown i  planowano, że nie ma imprez i  GOK nie pracował.  
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  radni  nie  przeprowadzili  żadnej
analizy  a  decyzja  była  taka,  że  na  razie  obniżmy  dotacje  a  jak  będzie  potrzeba  to  w
listopadzie będą rozmowy o zwiększeniu.  
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska-  ogłosiła przerwę,  godz.  16:07.

***
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska -   przywróciła  obrady  XLIII  Sesj i
Rady Gminy,  godz.  16:20.
Radny Powiatowy- Pan  Błaszkiewicz Waldemar Piotr-  stwierdził,  że w sprawie targowiska to trzeba
zauważyć, że posiadanie targowiska w gminie jest to prestiż. 
Przewodnicząca Rady  Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-   odpowiedziała,  że  dobry  stan  dróg
i  oczyszczalni  jest  prest iżem i  są to dla nas priorytety.  
Poddała pod głosowania wnioski,  które zostały złożone:

1.  Wniosek  o  usunięcie  z  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2021-2032  inwestycji  pn.  utworzenie  projektu  dla
inwestycji   Budowa targowiska w Gierzwałdzie.

głosowanie Wniosek  o  usunięcie  z  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032 inwestycji pn. utworzenie projektu dla
inwestycji  Budowa targowiska w Gierzwałdzie.

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz PRZECIW

8 Piasecki Arkadiusz PRZECIW

9 Sawicki Jerzy PRZECIW

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr PRZECIW
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12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .  

2.  Wniosek  o  usunięcie  z  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  Gminy
Grunwald  na  2021  rok  inwestycji  pn.  utworzenie  projektu  dla  inwestycji  Budowa
targowiska w Gierzwałdzie.

głosowanie Wniosek o usunięcie z projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na
2021  rok  inwestycji  pn.  utworzenie  projektu  dla  inwestycji   Budowa  targowiska  w
Gierzwałdzie.

jednostka Rada Gminy Grunwald

Wyniki imienne

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz PRZECIW

8 Piasecki Arkadiusz PRZECIW

9 Sawicki Jerzy PRZECIW

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr PRZECIW

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosil i .  

3.  Wniosek  o  zwiększenie  dotacji  celowej  dla  GOK  w  Gierzwałdzie  w  wysokości
50.000 zł  .

głosowanie Wniosek o zwiększenie dotacji celowej dla GOK w Gierzwałdzie w wysokości 50.000 zł .

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

lp nazwisko imię głos
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1 Bawolska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir WSTRZYMAŁ SIĘ

6 Napłoszek Zbigniew WSTRZYMAŁ SIĘ

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona WSTRZYMAŁA SIĘ

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa WSTRZYMAŁA SIĘ

13 Zwalińska Krystyna WSTRZYMAŁA SIĘ

Radni uwag nie zgłosi li .  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   zapytała  Panią  Skarbnik,  czy
przegłosowane  poprawki  tj .  usuniecie  inwestycji  ma  wpływ  na  strukturę  projektu
uchwały.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  tak  ma.
Usuwamy  inwestycję  z  załącznika  wykaz  przedsięwzięć  t j .  jedno  a  druga  sprawa  w
treści  uchwał  w  WPF  i  w  zmiany  budżetu  na  rok  2021  usuwamy  25  tys  zł  z  wydatków
inwestycyjnych i  kwota ta wisi  w powietrzu.
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  czy  jest  Pani  w  stanie  zmienić
treść uchwały,  i le  czasu potrzeba pół  godziny,  czy godzina.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  nie  jest
problem zmiana uchwały ale co z 25 tys zł ,  gdyż są one usunięte i  co z nimi robimy albo
tworzymy nowy wydatek albo zmniejszamy dochody.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   to  pytanie  dla  Pana  Wójta  na  co
chciały przeznaczyć te środki  to nie jest  nasza kompetencja.
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  środki  te
chciałby  przeznaczyć  na  projekt  budowy  targowiska  w  Gierzwałdzie.  Nie  ma  dziś
wszystkich  radnych  i  temat  jeszcze  wróci.  Uważam,  że  jest  to  działanie  na  szkodę
gminy  i  jej  mieszkańców.  Staramy  się  pozyskiwać  środki  zewnętrzne  aby  gmina  się
bogaciła  a  argument,  że  drogi  to  prest iż  gminy  to  oczywiście  tak,  ale  środki  na
targowisko  nie  mogą  być  przeznaczone  na  budowę  dróg.  Budowa  targowiska  nie
koliguje  z  budową  dróg  i  większość  mieszkańców  też  tak  uważa,  było  spotkanie  w
sołectwie  Gierzwałd  oraz  w Dylewie.  Problem ws.  głosowań  radnych  w tej  sprawie   był
omawiany  i  nie  było  ani  jednego  głosu,  że  mieszkańcy  nie  chcą  targowiska.  Radnej
Kamińskiej  i  Gutowskiej  nie  było  w  Gierzwałdzie  ani  nie  było  radnej  Ziejewskiej
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w Dylewie  a  mieszkańcy jasno określi l i  czego oczekują  natomiast  to  co się  teraz  dzieje
to  jest  widzi  mi  się  niektórych  osób  prawdopodobnie  sterowanych  przez  kogoś  z
zewnątrz.  Po  to  jest  potrzebna  transmisja  on-l ine  żeby  pewne  osoby  miały  wytyczne  co
mają  robić  a  jeżel i  tego  nie  ma  to  organizuje  się   5  minut  przerwy  bo  nie  wie  jak  się
zachować.  
Przewodnicząca Rady Gminy-  Pani  Ewa Bawolska-  nie  będę odnosić  się  do słów Pana
Wójta  gdyż  tematem  mojego  pytania  jest ,  czy  w  stanie  przygotować  zmianę  treści
projektu,  ponieważ  nie  ma  przeciwwskazań  udzielam  Pani  Skarbnik  czasu  na  działania.
Zapytała czy potrzebna jest  przerwa.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  jeszcze  raz  powtarzam,  że
muszę  wiedzieć  gdzie  przesunąć  kwotę  25  tys  zł,  jeżel i  rada  ściąga  środki  to  musi
określ ić gdzie je przeznaczyć lub czy zmniejszyć dochody.
Radna-  Pani  Ewa  Ziejewska-  stwierdziła,  że  środki  powinny  wrócić  tam  skąd  zostały
przesunięte.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  w  takim
razie  treść  uchwały się  nie  zmienia.  Zmienia  się  załącznik do WPF poz.  1125 – usunięte
zostaje  przedsięwzięcie  pn.  budowa  targowiska  w  Gierzwałdzie.  Zmienia  się  także
załącznik  nr  3  uchwały  ws.  zmiany  budżetu  na  rok  2021  poz  35  –  usunięta  zostaje
inwestycja pn.  budowa targowiska w Gierzwałdzie.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-   odczytał  projekt  ww.  uchwały  ze
zmianami.  (zał  nr  3)

głosowanie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 16:34:00 - 16:34:23

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz WSTRZYMAŁ SIĘ
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9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLIII/325/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 27 października  2021 r. w sprawie
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021– 2032.

Radni uwag nie zgłosili

7  .2.   w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  odczytała  ww.  uchwałę  po
zmianach (zał  .nr4)

głosowanie w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 16:40:16 - 16:40:31

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz WSTRZYMAŁ SIĘ

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA
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12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Podjęto uchwałę nr XLIII/326/2021 Rady Gminy Grunwald z dnia 27 października
2021 r.         w sprawie zmian w budżecie Gminy Grunwald na 2021 r.   

Radni uwag nie zgłosi li

7.3. w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  .nr  5) .
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 16:46:02 - 16:46:23

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy WSTRZYMAŁ SIĘ

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .
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Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/327/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021 r.  w sprawie określenia wysokości  podatku od nieruchomości .  

7.4.  w sprawie podatku od środków transportowych.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  .nr  6) .
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie podatku od środków transportowych;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 16:50:53 - 16:51:15

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/328/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021 r.   w sprawie podatku od środków transportowych. 

7.5. zmieniająca uchwałę Nr XLVI/250/2014 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 września 2014
roku w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania i rozkładania na
raty  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie
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Grunwald  i  jej  jednostkom  podległym,  a  także  określenia  warunków  dopuszczalności
pomocy publicznej  w przypadkach,  w których ulgi  stanowić  będą pomoc publiczną oraz
wskazania organów do tego uprawnionych.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  .nr  7) .
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie
zmieniająca uchwałę Nr XLVI/250/2014 Rady Gminy Grunwald z dnia 30 września 2014 
roku w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania i rozkładania na
raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie 
Grunwald i jej jednostkom podległym, a także określenia warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulgi stanowić będą pomoc publiczną oraz 
wskazania organów do tego uprawnionych;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: odrzucono

data 27 października 2021 r. czas 16:55:03 - 16:55:23

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa PRZECIW

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia PRZECIW

5 Matuszewski Sławomir PRZECIW

6 Napłoszek Zbigniew PRZECIW

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona PRZECIW

11 Szewczak Piotr WSTRZYMAŁ SIĘ

12 Ziejewska Ewa PRZECIW

13 Zwalińska Krystyna PRZECIW

Radni uwag nie zgłosi li .

7.6.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3b w budynku nr 29
w miejscowości Dylewko.
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Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  .nr  8) .
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 3b w budynku nr 29 w 
miejscowości Dylewko;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 16:58:04 - 16:58:19

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/329/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021  r.w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  3b  w  budynku
nr 29 w miejscowości  Dylewko.

7.7.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż budynku mieszkalnego w zwartej zabudowie
nr 4/2 w miejscowości Lubianek.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  .nr  9) .
Radni uwag nie zgłosi li .
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głosowanie
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż budynku mieszkalnego w zwartej zabudowie nr 4/2
w miejscowości Lubianek;

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 17:00:19 - 17:00:31

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/330/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021  r.w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  budynku  mieszkalnego  w  zwartej
zabudowie nr 4/2 w miejscowości  Lubianek.

7.8.   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku
nr 1 w miejscowości Wróble.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  nr10).
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 1 w 
miejscowości Wróble.

jednostka Rada Gminy Grunwald
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 17:02:15 - 17:02:29

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/331/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  nr  2  w  budynku      
nr 1 w miejscowości  Wróble.  

7.9. w sprawie ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  nr11).
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 17:05:02 - 17:05:19

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła
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lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna

3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/332/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021 r.        w sprawie ustalenia składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.  

7.10.  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald.
Przewodnicząca Rady Gminy- Pani Ewa Bawolska- odczytała ww. uchwałę (zał  nr12).
Radni uwag nie zgłosi li .

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald

jednostka Rada Gminy Grunwald

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto

data 27 października 2021 r. czas 17:07:14 - 17:07:29

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła

lp nazwisko imię głos

1 Bawolska Ewa ZA

2 Kamińska Małgorzata nieobecna
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3 Królikowski Adam nieobecny

4 Lecewicz-Husar Cecylia ZA

5 Matuszewski Sławomir ZA

6 Napłoszek Zbigniew ZA

7 Nowicki Dariusz ZA

8 Piasecki Arkadiusz ZA

9 Sawicki Jerzy ZA

10 Stanka Iwona ZA

11 Szewczak Piotr ZA

12 Ziejewska Ewa ZA

13 Zwalińska Krystyna ZA

Radni uwag nie zgłosi li .

Podjęto  uchwałę  nr  XLIII/333/2021  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  27  października
2021 r.        zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald.  

Radni uwag nie zgłosi li .

8.     Interpelacje i zapytania radnych.  

Radna- Pani Cecylia Lecewicz-Husar-  zapytała o zakupiony obiekt w Mielnie rok temu, czy są podjęte
decyzję gdyż po komisji Rady Gminy były przemyślenia ale na tym się skończyło. 
Wójt Gminy Grunwald – Pan Adam Szczepkowski- jeżeli rada zapewni środki na remont obiektu to w
każdej chwili będę remontował ale  zgodnie z WPI inwestycja jest zaplanowana na lata 2023-2025 więc
mamy rok na szukanie środków z zewnątrz, gdyż gmina nie udźwignie kosztów. Należy się zastanowić
jakie działania tam mają być robione, warto byłoby zorganizować komisję i przedyskutować pomysły. Na
pewno na części trzeba utworzyć świetlicę choć po dzisiejszej sesji i walkę o pieniądze dla świetlicowych
to trzeba przemyśleć.  Warto rozważyć aby ten obiekt  przynosił  dochody,  w prawdzie  gmina nie może
prowadzić działalności gospodarczej ale GOK już może.  Można zastanowić się nad domem weselnym i
wtedy nie mieszkania socjalne a pokoje gościnne są gminy w Polsce, które mają taki obiekty. Trzeba się
zastanowić  bo  radni  chcą  budować  drogi,  obiekty  i  trzeba  się  zastanowić  czy  damy  radę  wszystko
udźwignąć,  należy  wybrać  pomysł  i  zastanowić  się  nad  rozwiązaniem i  przeznaczeniem obiektu  oraz
szukać środków na realizację pomysłów. 
Radna- Pani  Cecylia Lecewicz-Husar-  stwierdziła,  że podczas wizyty w tym miejscu radni  spotkali
osoby, które zamieszkiwali na dziko i nie powinno ich tam być. 
Wójt  Gminy  Grunwald  –  Pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  radni  byli  tam  niedługo  po
przejęciu tego budynki w chwili obecnej jest zabezpieczane i są patrole policji. 
Radni uwag nie zgłosili. 

9. Wolne wnioski i informacje.

Sołtys Mielna- Pan Karol Duda- poinformował, że w chwili obecnej nie ma radnego, który reprezentował
by interesy Mielna. Poinformował, że w jego sołectwie planuje się inwestycję pod nazwą budowa paneli
fotowoltaicznej. Każdy z nas ma powód, dla którego jest radnym, wójtem czy sołtysem, każdy chce bronić
swojego sołectwa i grupa mieszkańców jest zaniepokojona planowanym powstaniem inwestycji.  Jest to
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duża  inwestycja,  która  w Polsce  nie  powstaje  na  terenach takich  jak  ziemia  orna  dopiero  to  zaczyna
atakować Warmię i Mazury, takie inwestycje robi się na terenach np. byłych kopalni, czy żwirowni tak robi
się za granicą. Tam wiadomo jest, że takie inwestycje nie robi się wokół siedlisk mieszkalnych bo nikt nie
chce mieć za płotem kilku hektarów paneli fotowoltaicznych. Można powiedzieć, że jest to ekologiczne ale
czy to jest miejsce aby robić to w centrum miejscowości, działka ma 114 ha a gruntu ornego jest 107 ha.
Chciałbym wierzyć w dobre intencje inwestora ale z tego co wiem to zaskoczył nawet wójta, gdyby miał
dobre chęci  najpierw przedstawiłby mieszkańcom swój pomysł  i  uspokoił  mieszkańców. Nie wierze w
dobre intencje inwestora i wiem, że będzie chciał wykorzystać jak najwięcej terenu pod inwestycję. Nikt
nie chce ograniczać rolnikowi zarobków, ale to nie jest już rolnik. Nikt nie zazdrości zarobków i pieniędzy
ale  można  wydzierżawić  prawdziwemu rolnikowi  tą  działkę  a  za  te  pieniądze  kupić  działkę  po  starej
żwirowni.  Napisałem prośbę  o  opinię  do  nadleśnictwa  oraz  do  stowarzyszeń  ochrony środowiska  aby
wypowiedzieli się na ten temat, czy będą jakieś szkodliwe skutki dla zwierząt chronionych oraz obszarów
Dolina Drwęcy i Krajobraz Jeziora Mielno. Należy zadać pytanie czy gmina chce takiego krajobrazu i
należy podjąć działania na opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i tylko to w
jakiś sposób może ograniczyć inwestorowi plany. W chwili obecnej na terenie Polski każda klasa gruntów
ornych jest zagrożona i około 0,5 mln gruntów ornych klasa IV i V i będą one zawalone panelami. Nie
twierdze, że nie można stawiać paneli ale na nieużytkach. Wyliczałem na geoportalu ile jest gruntów wokół
pól Grunwaldzkich przy pomniku  i jest 0,5 tys ha, może też tu zrobić panele skoro nie są ważne walory
przyrodnicze. Zwracam się do Państwa z prośbą, złożyliśmy ponad 100 wniosków do wójta bo stracimy
walory  przyrodnicze  ale  także  działki  stracą  na  wartości.  Mielno  zaczęło  się  rozwijać  i  wszyscy
myśleliśmy, że tak zostanie, otacza nas 5 jezior i mamy najdroższe działki w całej gminie. Wójt wspomniał
o parku i rozbudowie obiektu, który gmina zakupiła obiekt ten jest otoczony zabytkowym parkiem Larassa
znanego architekta i jest on jeden z ostatnich na oryginalnym terenie. Inwestycja ta będzie oddalona od tego
parku o ok 10 metrów. Trzeba się zastanowić, czy chcemy iść w tym kierunku. Nie bronimy nikomu aby
stawiał sobie panele na dachu, czy ktoś wierzy, że będzie tańszy prąd to nie jest możliwe gdyż to Energa
trzyma rękę na pieniądzach. Inwestor nie mieszka w naszej w naszej gminie i nie ma dla niego znaczenie
gmina. Nie można sugerować się wyższymi podatkami bo nie można stawiać pieniędzy za wszelka cenę i
za jakość życia mieszkańców. Wiem, że każde sołectwo ma w sobie coś ale w moim są  4 jeziora i z jednej
strony chcą stawiać kurniki a z drugiej panele fotowoltaiczne.  W jaki sposób to wzbogaci gminę już nikt
nie będzie chciał inwestować w agroturystykę z farmą fotowoltaiczną.  Jet także pasieka, która wyginie bo
pszczoły nie  przeżyją,  są  to  zdania  profesorów z UWM. Trzeba się  zastanowić co dalej,  i  nie  można
przestać szanować siebie bo nie będą nas szanować. Wójt musi postępować zgodnie z prawem i tylko
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego powstrzyma takie działanie. Proszę pomyśleć czy nie
jest kolejna bitwa o Grunwald, w latach 90 zaczęło się tu rozwijać i ludzie zaczęli kupować tu działki.
Powinniśmy rozwijać się w temacie agroturystyki a nie przemysłowo. Panele fotowoltaiczne będzie ich
tysiące i kto zostanie potem z utylizacją tych paneli bo na pewno nie inwestor, rolnik też nie będzie miał
pieniędzy i zostanie to zadanie dla gminy. W Korsztynie także są plany na taką inwestycję i w przyszłości
może być  jeszcze więcej.  Liczę na to,  że  radni  wystąpią  z  inicjatywą i  zostaną  poparci  przez  innych
radnych, proszę o wsparcie w tym temacie. 
Radni uwag nie zgłosi li .
10. Zamknięcie sesji.         
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska  –  wobec  zreal izowania  porządku
obrad,  Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła  XLIII   sesję Rady Gminy Grunwald.

Protokołowała    Przewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Ewa Bawolska
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